

ISSN 1009-3125 CN11-4099/G2

全国中文核心期刊

CSSCI 来源期刊

中国优秀图书馆学期刊

中国人文社会科学核心期刊



Journal of
the National Library of China

國家圖書館學刊

任繼愈題

主管单位：中华人民共和国文化和旅游部

主办单位：中国国家图书馆

2018年第2期

双月刊

万方数据

主管单位: 中华人民共和国文化和旅游部

主办单位: 中国国家图书馆

主 编: 韩永进

常务副主编: 陈清慧

编委 (以姓氏笔画为序):

卢海燕 孙一钢 吴建中 汪东波 沈固朝

杨沛超 张晓林 陈 力 陈传夫 陈清慧

柯 平 顾 森 韩永进 蒋永福

编辑部成员: 陈清慧 张收棉 马祥涛

本期责编: 张收棉

编辑出版: 《国家图书馆学刊》编辑部

地 址: 北京市海淀区中关村南大街33号

邮 编: 100081

电 话: 010-88545737

网 址: <http://gbk.nlc.cn>

承印单位: 北京科信印刷有限公司

国内发行: 北京市报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

(中国国际书店北京399信箱)

JOURNAL OF THE NATIONAL LIBRARY OF CHINA

Vol. 27, No. 2, Apr. 2018

Supervised by: Ministry of Culture and Tourism of
the People's Republic of China

Sponsored by: National Library of China

Edited by: Editorial Office of Journal of the National
Library of China

No. 33 Zhongguancun Nandajie

Haidian District, Beijing 100081, China

E-mail: gtbk@nlc.cn

Website: <http://gbk.nlc.cn>

Distributed by: China International Book Trading
Corporation

目 录

专 稿

- 《中华人民共和国公共图书馆法》为我国公共图书馆事业发展提供
根本保障 文化和旅游部公共文化司 003

专题: 地方志资源的数字化建设与应用

- 地方志资源的聚合方法与实现 陈红彦等 008
一种地方志资源的混合推荐模型 黄 涛等 014
面向数字地方志的文本可视化应用研究 张 浩等 020

管理与服务

- 基于 DEA 模型的我国县级公共图书馆服务效率研究
傅才武 张伟锋 026
新生代农民工城市文化适应的三维度评估
——一份实证调研数据的发现 洪秋兰 林 媛 036
“双一流”背景下高校图书馆服务创新研究
——基于“2017年中国高校图书馆发展论坛”获奖案例的分析
张 云 050
美国费耶特维尔公共图书馆创客空间服务研究及启示 王 阳 059
国外高校图书馆按需数字化服务实践与启示 徐健晖 068

政策与法规研究

- 我国台湾地区大学图书馆隐私政策调查 陈淑文等 075
国外数字出版物法定呈缴制度关键要素研究 韩 萌 黄红华 083

图书馆史研究

- 论张之洞《书目答问》的知识观和人才观 李满花 091
现代图书馆运动视野下美国商业图书馆的发展(1876—1917)
周 亚 姚 明 100

书海拾贝

- 民族文化本位视域下的古典目录学理论建构
——傅荣贤《中国古代目录学研究》读后 温庆新 110

业界动态

- 刘季平与图书馆事业改革发展座谈会征文通知(025)

JOURNAL OF THE NATIONAL LIBRARY OF CHINA

Volume 27 Number 2

April 2018 Serial No. 116

Contents

Special Paper

- The Public Library Law of the People's Republic of China* Providing Fundamental Guarantee for the Development of Public Library Undertakings in China
..... Department of Public Culture of the Ministry of Culture and Tourism of the People's Republic of China 003

Special Topic: Digitalization Construction and Application of Local Chronicles Resources

- Method and Implementation for Aggregation of Local Chronicles Resources Chen Hongyan, et al. 008
A Hybrid Recommendation Model for Local Chronicles Resources Huang Tao, et al. 014
Research on the Application of Text Visualization Oriented to Digital Local Chronicles Zhang Hao, et al. 020

Management and Service

- Research on Service Efficiency of County-Level Public Libraries in China Based on DEA Model
..... Fu Caiwu, Zhang Weifeng 026
Three Dimensional Evaluation on New Generation of Migrant Workers' Cultural Adaptation
——A Discovery from Empirical Research Data Hong Qiulan, Lin Yuan 036
Research on Service Innovation in University Libraries Under the Background of "Double First-Rate Construction"
——Based on the Analysis of Awarded Cases in Chinese University Library Development Forum in 2017
..... Zhang Yun 050
Research on Makerspace Service of American Fayetteville Free Library and its Enlightenment Wang Yang 059
Practice and Enlightenment of Digitization Services on Demand in Foreign University Libraries Xu Jianhui 068

Research on Policy and Regulation

- Survey on the Privacy Policy for the University Libraries in Taiwan District in China Chen Shuwen, et al. 075
Research on Key Issues of Foreign Digital Publications Legal Deposit System Han Meng, Huang Honghua 083

Library History Research

- The Knowledge View and Talent View of Zhang Zhidong's *Shu Mu Da Wen* Li Manhua 091
Development of American Business Libraries from 1876 to 1917 in the Horizon of Modern
Library Movement Zhou Ya, Yao Ming 100

Review and Comment

- Theoretical Construction of Classical Bibliography Under the Horizon of National Cultural Standards
——Revelation of *Research on Bibliography of Ancient China* Wen Qingxin 110

国内邮发代号: 2-997

国外邮发代号: Q1314

广告许可证: 京海工商广字第 0007 号

定价: 20.00 元

ISSN 1009-3125



万方数据